



SUPREME COURT OF CANADA

BULLETIN OF PROCEEDINGS

This Bulletin is published at the direction of the Registrar and is for general information only. It is not to be used as evidence of its content, which, if required, should be proved by Certificate of the Registrar under the Seal of the Court. While every effort is made to ensure accuracy, no responsibility is assumed for errors or omissions.

During Court sessions, the Bulletin is usually issued weekly.

To get copies of any document referred to in the Bulletin please click on this link: <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-eng.aspx>.

Please consult the Supreme Court of Canada website at www.scc-csc.ca for more information.

COUR SUPRÊME DU CANADA

BULLETIN DES PROCÉDURES

Ce Bulletin, publié sous l'autorité du registraire, ne vise qu'à fournir des renseignements d'ordre général. Il ne peut servir de preuve de son contenu. Celle-ci s'établit par un certificat du registraire donné sous le sceau de la Cour. Rien n'est négligé pour assurer l'exactitude du contenu, mais la Cour décline toute responsabilité pour les erreurs ou omissions.

Le Bulletin paraît en principe toutes les semaines pendant les sessions de la Cour.

Pour obtenir des copies de tout document mentionné dans le bulletin, veuillez cliquer sur ce lien : <https://www.scc-csc.ca/case-dossier/rec-doc/request-demande-fra.aspx>.

Pour de plus amples informations, veuillez consulter le site Web de la Cour suprême du Canada à l'adresse suivante : www.scc-csc.ca

May 1, 2026

1 - 14

Le 1er mai 2026

Contents

Table des matières

Leave applications filed / Demandes d'autorisation déposées.....	1
Judgments on leave applications / Jugements sur demandes d'autorisation	2
Motions / Requêtes	5
Notices of appeal filed since the last issue / Avis d'appel déposés depuis la dernière parution	9
Notices of discontinuance filed since the last issue / Avis de désistement déposés depuis la dernière parution	11
Pronouncements of reserved appeals / Jugements rendus sur les appels en délibéré.....	12
Hearing schedule for May 2026 / Calendrier de mai 2026	14

NOTICE

Case summaries included in the Bulletin are prepared by the Office of the Registrar of the Supreme Court of Canada (Law Branch) for information purposes only.

AVIS

Les résumés des causes publiés dans le bulletin sont préparés par le Bureau du registraire (Direction générale du droit) uniquement à titre d'information.

**Leave applications filed /
Demandes d'autorisation déposées**

Noorullah Kamil

Noorullah Kamil

v. (42243)

Ruqia Alnoor (Ont.)

Samali, Nneka

SAMALI PROFESSIONAL

FILING DATE: March 3, 2026

Stanley Jean

Stanley Jean

c. (42275)

Procureur général du Québec, et al. (Qc)

Clément, Philippe

Bernard, Roy (Justice-Québec)

DATE DE PRODUCTION : le 1er avril 2026

Responsible Plastic Use Coalition, et al.

Danahy, Jennifer

Gowling WLG (Canada) LLP

v. (42277)

Attorney General of Canada, et al. (Fed.)

Cheng, Joseph

Attorney General of Canada

FILING DATE: April 1, 2026

**Raymond Bocchini (in his capacity as Trustee
of the Estate of Sharon Bocchini)**

Lung, Lucas E.

Lerners LLP

v. (42278)

Attorney General of Canada (Ont.)

Beggs, Michael

Justice Canada

FILING DATE: April 2, 2026

**Grassroots for Affordable Jewish Education
Inc., et al.**

Siskind, Jillian

Jillian M. Siskind Professional Corp.

v. (42280)

**His Majesty the King in Right of Ontario as
represented by the Minister of Education and
the Minister of Health (Ont.)**

Hunter, Joshua

Attorney General of Ontario

FILING DATE: April 2, 2026

**Judgments on leave applications /
Jugements sur demandes d'autorisation**

April 30, 2026

GRANTED

Mohamed Belmamoun and Gaétan L'Heureux v. Ville de Brossard - and - Union des municipalités du Québec (Que.) (Civil) (By Leave) ([42047](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030772-230, 2025 QCCA 1011, dated August 13, 2025, is granted with costs in the cause.

Attorney General of Quebec v. Vasil Petrishki, Robert Tremblay Paquin, Charles Lussier and Caroline Pelletier (Que.) (Civil) (By Leave) ([42018](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030771-232, 2025 QCCA 893, dated July 15, 2025, is granted with costs in the cause. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

Jeffrey Wood v. His Majesty the King (Ont.) (Criminal) (By Leave) ([42127](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-25-CR-0627, 2025 ONCA 746, dated October 30, 2025, is granted. The schedule for serving and filing the appeal documents will be set by the Registrar.

DISMISSED

Cyril Borle v. Canada (Attorney General) on behalf of United States of America (Alta.) (Criminal) (By Leave) ([42149](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Edmonton), Number 2403-0106A, 2025 ABCA 363, dated November 6, 2025, is dismissed.

Justice Moreau took no part in the judgment.

Investissements D. Vachon inc., Investissements A. Roy inc., DCP Bonds SARL, Investissements MJV inc. and 9314-9573 Québec inc. v. Ernst & Young Inc., Bank of Montreal and Fédération des caisses Desjardins, Laboratoires C.O.P. inc., 9327-6269 Québec inc., Pharmalab inc. and Ideal Protein of America inc. - and - Canada Revenue Agency and PricewaterhouseCoopers LLP (Que.) (Civil) (By Leave) ([41852](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010825-245, 2025 QCCA 476, dated April 11, 2025, is dismissed with costs to the respondents Bank of Montreal, Fédération des caisses Desjardins, Laboratoires C.O.P. inc., 9327-6269 Québec inc., Pharmalab inc. and Ideal Protein of America inc.

J.W. v. His Majesty the King (Ont.) (Criminal) (By Leave) ([41987](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-24-CR-0794, 2025 ONCA 637, dated September 15, 2025, is dismissed.

A v. Santé Québec, acting through the CIUSSS A (Directrice de la protection de la jeunesse) (Que.) (Civil) (By Leave) ([42176](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-08-000583-247, 2025 QCCA 1369, dated November 3, 2025, is dismissed.

Le 30 avril 2026

ACCORDÉES

Mohamed Belmamoun et Gaétan L'Heureux c. Ville de Brossard - et - Union des municipalités du Québec (Qc) (Civile) (Autorisation) ([42047](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030772-230, 2025 QCCA 1011, daté du 13 août 2025, est accueillie avec dépens suivant l'issue de la cause.

Procureur général du Québec c. Vasil Petrishki, Robert Tremblay Paquin, Charles Lussier and Caroline Pelletier (Qc) (Civile) (Autorisation) ([42018](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030771-232, 2025 QCCA 893, daté du 15 juillet 2025, est accueillie avec dépens suivant l'issue de la cause. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

Jeffrey Wood c. Sa Majesté le Roi (Ont.) (Criminelle) (Autorisation) ([42127](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-25-CR-0627, 2025 ONCA 746, daté du 30 octobre 2025, est accueillie. Le calendrier de signification et de dépôt des documents d'appel sera établi par la registraire.

REJETÉES

Cyril Borle c. Canada (Procureur général) au nom des États-Unis d'Amérique (Alb.) (Criminelle) (Autorisation) ([42149](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Alberta (Edmonton), numéro 2403-0106A, 2025 ABCA 363, daté du 6 novembre 2025, est rejetée.

La juge Moreau n'a pas participé au jugement.

Investissements D. Vachon inc. Investissements A. Roy inc., DCP Bonds SARL, Investissements MJV inc. et 9314 9573 Québec inc. c. Ernst & Young inc., Banque de Montréal et Fédération des caisses Desjardins et Laboratoires C.O.P. inc., 9327 6269 Québec inc., Pharmalab inc. et Ideal Protein of America inc. - et - Agence du revenu du Canada et PricewaterhouseCoopers S.R.L./ S.E.N.C.R.L. (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41852](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010825-245, 2025 QCCA 476, daté du 11 avril 2025, est rejetée avec dépens en faveur des intimées Banque de Montréal, Fédération des Caisses Desjardins, Laboratoire C.O.P. Inc., 9327-6269 Québec Inc., Pharmalab Inc. et Ideal Protein of America Inc.

J.W. c. Sa Majesté le Roi (Ont.) (Criminelle) (Autorisation) ([41987](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro COA-24-CR-0794, 2025 ONCA 637, daté du 15 septembre 2025, est rejetée.

A c. Santé Québec, agissant par l'entremise du CIUSSS A (Directrice de la protection de la jeunesse) (Qc) (Civile) (Autorisation) ([42176](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéro 500-08-000583-247, 2025 QCCA 1369, daté du 3 novembre 2025, est rejetée.

**Motions /
Requêtes**

April 28, 2026 / Le 28 avril 2026

**Order on Motions to extend time/for leave to
intervene**

**Ordonnance sur requêtes en prorogation de
délai/en autorisation en intervention**

**GOVERNMENT OF SASKATCHEWAN AS REPRESENTED BY THE MINISTER OF EDUCATION v. UR
PRIDE CENTRE FOR SEXUALITY AND GENDER DIVERSITY**
(Sask.) (41979)

CÔTÉ J.:

UPON APPLICATIONS by the Public Interest Litigation Institute, Advocates' Society, Alberta Teachers' Association, British Columbia Civil Liberties Association, Women's Legal Education and Action Fund Inc., Centre for Free Expression, Federation of Ontario Law Associations, Canadian Bar Association, Canadian Civil Liberties Association, Saskatchewan Federation of Labour, Canadian Union of Public Employees and Canadian Teachers' Federation (jointly), Trial Lawyers Association of British Columbia, David Asper Centre for Constitutional Rights, Clinique juridique Juritrans, Amnesty International Canadian Section (English Speaking), South Asian Bar Association, Criminal Trial Lawyers' Association, Canadian Medical Association, Defence for Children International - Canada, West Coast Legal Education and Action Fund Association, Start Proud, Justice for Children and Youth and International Commission of Jurists (Canada) for leave to intervene in the above appeal;

AND UPON APPLICATIONS by the International Commission of Jurists (Canada), Justice for Children and Youth and Start Proud for an order extending the time to serve and file their motions for leave to intervene;

AND THE MATERIAL FILED having been read;

IT IS HEREBY ORDERED THAT:

The motions for extension of time are granted.

The motions for leave to intervene are granted, and the twenty-two (22) interveners or group of interveners shall each be entitled to serve and file a factum not to exceed ten (10) pages in length and book of authorities, if any, on or before June 9, 2026.

The Attorney General of Canada, Attorney General of Quebec, Attorney General of Manitoba, Attorney General of British Columbia and Attorney General of Alberta are each granted permission to present oral argument not exceeding ten (10) minutes at the hearing of the appeal.

All other interveners or groups of interveners are each granted permission to present oral argument not exceeding five (5) minutes at the hearing of the appeal.

The appellant and the respondent shall each be entitled to serve and file a single factum in reply to all interventions, not to exceed ten (10) pages in length on or before June 23, 2026.

The interveners or groups of interveners are not entitled to express a position on the disposition of the appeal, to raise new issues, to adduce further evidence or otherwise to supplement the record of the parties.

The interveners or groups of interveners are not permitted to advance submissions that duplicate those of the other parties.

Pursuant to Rule 59(1)(a) of the *Rules of the Supreme Court of Canada*, the interveners or groups of interveners shall pay to the appellant and the respondent any additional disbursements resulting from their respective interventions.

À LA SUITE DES DEMANDES présentées par l'Institut de litige d'intérêt public, Société des plaideurs, Alberta Teachers' Association, British Columbia Civil Liberties Association, Fonds d'action et d'éducation juridique pour les femmes, Centre for Free Expression, Fédération des associations du Barreau de l'Ontario, Association du Barreau canadien, Association canadienne des libertés civiles, Saskatchewan Federation of Labour, Syndicat canadien de la fonction publique et Fédération canadienne des enseignantes et des enseignants (conjointement), Trial Lawyers Association of British Columbia, David Asper Centre for Constitutional Rights, Clinique juridique Juritrans, Amnesty International Canadian Section (English Speaking), South Asian Bar Association, Criminal Trial Lawyers' Association, Association médicale canadienne, Defence for Children International - Canada, West Coast Legal Education and Action Fund Association, Start Proud, Justice for Children and Youth et Commission internationale de juristes (Canada) en vue d'obtenir la permission d'intervenir dans l'appel;

ET À LA SUITE DES DEMANDES présentées par la Commission internationale de juristes (Canada), Justice for Children and Youth et Start Proud en vue d'obtenir la prorogation du délai de signification et de dépôt de leurs requêtes en autorisation d'intervention;

ET APRÈS EXAMEN des documents déposés;

IL EST ORDONNÉ CE QUI SUIVIT :

Les requêtes en prorogation du délai sont accueillies.

Les requêtes en autorisation d'intervenir sont accueillies, et les vingt-deux (22) intervenants ou groupes d'intervenants peuvent chacun signifier et déposer un mémoire d'au plus dix (10) pages et un recueil de sources, le cas échéant, au plus tard le 9 juin 2026.

Le procureur général du Canada, le procureur général du Québec, le procureur général du Manitoba, le procureur général de la Colombie-Britannique et le procureur général de l'Alberta auront chacun le droit de présenter une plaidoirie orale d'au plus dix (10) minutes lors de l'audition de l'appel.

Tous les autres intervenants ou groupes d'intervenants auront chacun le droit de présenter une plaidoirie orale d'au plus cinq (5) minutes lors de l'audition de l'appel.

L'appelant et l'intimé pourront chacun signifier et déposer un seul mémoire en réplique à toutes les interventions d'au plus dix (10) pages au plus tard le 23 juin 2026.

Les intervenants ou groupes d'intervenants n'ont pas le droit de se prononcer sur le dispositif du pourvoi, de soulever de nouvelles questions, de produire d'autres éléments de preuve, ni de compléter de quelque autre façon le dossier des parties.

Les intervenants ou groupes d'intervenants ne sont pas autorisés à présenter des arguments qui feraient double emploi avec ceux des autres parties.

Conformément à l'alinéa 59(1)a) des *Règles de la Cour suprême du Canada*, les intervenants ou groupes d'intervenants payeront à l'appelant et à l'intimé tous débours supplémentaires résultant de leurs interventions respectives.

April 28, 2026 / Le 28 avril 2026

**Order on Motion to extend time/leave to
intervene**

**Ordonnance sur requête en prorogation de
délai/requêtes en autorisation d'intervenir**

**NHK SPRING CO., LTD., NHK INTERNATIONAL CORPORATION, NHK SPRING (THAILAND) CO., LTD.,
NAT PERIPHERAL (HONG KONG) CO., LTD., TDK CORPORATION, SAE MAGNETICS (HK) LTD.,
HEADWAY TECHNOLOGIES, INC., MAGNECOMP PRECISION TECHNOLOGY CO., LTD.,
MAGNECOMP CORPORATION AND HUTCHINSON TECHNOLOGY INC. v. TONY CHEUNG, SYLVIE
DE BELLEFEUILLE AND GRAEME HONEYMAN
(B.C.) (41451)**

CÔTÉ J.:

UPON APPLICATIONS by the Attorney General of Canada, Attorney General of Ontario, Public Interest Litigation Institute, Consumers Council of Canada, Meta Platforms Inc., Samuelson-Glushko Canadian Internet Policy & Public Interest Clinic, Criminal Lawyers' Association (Ontario) and Pass Herald Ltd. for leave to intervene in the above appeal;

AND UPON APPLICATION by the Pass Herald Ltd. for an order extending the time to serve and file its motion for leave to intervene;

AND THE MATERIAL FILED having been read;

IT IS HEREBY ORDERED THAT:

The motion for extension of time is granted.

The motions for leave to intervene are granted, and the eight (8) interveners shall each be entitled to serve and file a factum not to exceed ten (10) pages in length and book of authorities, if any, on or before June 9, 2026.

The eight (8) interveners are each granted permission to present oral argument not exceeding five (5) minutes at the hearing of the appeal.

The appellants and the respondents shall each be entitled to serve and file a single factum in reply to all interventions, not to exceed ten (10) pages in length on or before June 23, 2026.

The interveners are not entitled to express a position on the disposition of the appeal, to raise new issues, to adduce further evidence or otherwise to supplement the record of the parties.

The interveners are not permitted to advance submissions that duplicate those of the other parties.

Pursuant to Rule 59(1)(a) of the *Rules of the Supreme Court of Canada*, the interveners or shall pay to the appellant and the respondent any additional disbursements resulting from their respective interventions.

À LA SUITE DE LA DEMANDE d'autorisation d'intervenir dans l'appel présentée par le procureur général du Canada, le procureur général de l'Ontario, l'Institut de litige d'intérêt public, Consumers Council of Canada, Meta Platforms Inc., la Clinique d'intérêt public et de politique d'Internet du Canada Samuelson-Glushko, la Criminal Lawyers' Association (Ontario) et Pass Herald Ltd.;

ET À LA SUITE DE LA DEMANDE présentée par Pass Herald Ltd. en prorogation du délai pour signifier et déposer sa requête en autorisation d'intervenir;

ET APRÈS EXAMEN des documents déposés;

IL EST PAR LES PRÉSENTES ORDONNÉ CE QUI SUIIT :

La requête en prorogation de délai est accueillie.

Les requêtes en autorisation d'intervenir sont accueillies et chacun des huit (8) intervenants peut signifier et déposer un seul mémoire d'au plus dix (10) pages, ainsi qu'un recueil de sources, le cas échéant, au plus tard le 9 juin 2026.

Les huit (8) intervenants peuvent chacun présenter une plaidoirie orale d'au plus cinq (5) minutes lors de l'audition de l'appel.

Les appelantes et les intimés peuvent chacun signifier et déposer un seul mémoire en réplique à toutes les interventions, d'au plus dix (10) pages, le cas échéant, au plus tard le 23 juin 2026.

Les intervenants n'ont pas le droit de se prononcer sur le dispositif du pourvoi, de soulever de nouvelles questions, de produire d'autres éléments de preuve, ni de compléter de quelque autre façon le dossier des parties.

Les intervenants n'ont pas le droit de présenter d'observations qui feraient double emploi avec celles des autres parties.

Conformément à l'alinéa 59(1)a) des *Règles de la Cour suprême du Canada*, les intervenants paieront aux appelantes et aux intimés tous les débours supplémentaires découlant de leurs interventions respectives.

**Notices of appeal filed since the last issue /
Avis d'appel déposés depuis la dernière parution**

April 2, 2026

Hannah Lafferty

v. (42284)

His Majesty the King (N.W.T.)

(As of Right)

March 16, 2026

GCT Canada Limited Partnership

v. (41951)

**International Longshore and Warehouse Union
Ship and Dock Foremen, Local 514 (Fed.)**

(By Leave)

March 16, 2026

Named Persons

v. (41981)

Attorney General of Canada (B.C.)

(By Leave)

March 16, 2026

Travis Wayne Bowcock

v. (42055)

His Majesty the King (B.C.)

(By Leave)

April 8, 2026

Alex Clarke

v. (42291)

His Majesty the King (Ont.)

(As of Right)

April 13, 2026

H.N.

v. (41910)

**Board of Education of School District No. 61
(Greater Victoria), et al. (B.C.)**

(By Leave)

April 20, 2026

Christine Generoux, et al.

v. (41858)

Attorney General of Canada (Fed.)

(By Leave)

April 20, 2026

Canadian Coalition for Firearm Rights, et al.

v. (41859)

Attorney General of Canada (Fed.)

(By Leave)

NOTICE OF APPEAL FILED SINCE LAST
ISSUE

AVIS D'APPEL DÉPOSÉS DEPUIS LA
DERNIÈRE PARUTION

April 20, 2026

April 20, 2026

Michael John Doherty, et al.

Jennifer Eichenberg, et al.

v. (41860)

v. (41861)

Attorney General of Canada (Fed.)

Attorney General of Canada (Fed.)

(By Leave)

(By Leave)

**Notices of discontinuance filed since the last issue /
Avis de désistement déposés depuis la dernière parution**

April 9, 2026

Ari Goldkind

v. (42208)

His Majesty the King, et al. (Ont.)

(By Leave)

**Pronouncements of reserved appeals /
Jugements rendus sur les appels en délibéré**

May 1, 2026

42152 **Attorney General of Quebec v. Xavier-Antoine Lalande, Conseil des préfets et des élus de la région des Laurentides, David Armstrong, Rémi Barbeau-Cardoza, Municipalité régionale de comté de Brome-Missisquoi, Table des MRC du Centre-du-Québec, Ville de Sherbrooke and Jean-François Blanchet, in his capacity as Chief Electoral Officer of Québec and chair of the Commission de la représentation électorale - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Saskatchewan, Attorney General of Alberta, Table des préfets des MRC de la Gaspésie, Daniel Côté, Canadian Civil Liberties Association, British Columbia Civil Liberties Association, Fair Voting British Columbia and Springtide Collective for Democracy Society (Que.)**
2026 SCC 13

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin and Moreau JJ.

REASONS RELEASED

[LINK TO REASONS](#)

41336 **Ryan Alford v. Attorney General of Canada - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Quebec, Attorney General of British Columbia, Attorney General of Saskatchewan, Speaker of the Legislative Assembly of Ontario, International Commission of Jurists (Canada), British Columbia Civil Liberties Association, Canadian Civil Liberties Association, Canadian Constitution Foundation, Assemblée nationale du Québec, Speaker of the Senate and Speaker of the House of Commons (Ont.)**
2026 SCC 14

Coram: Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number C70739, 2024 ONCA 306, dated April 24, 2024, heard on November 5 and 6, 2025, is dismissed. Côté J. dissents.

[LINK TO REASONS](#)

Le 1er mai 2026

42152 **Procureur général du Québec c. Xavier-Antoine Lalande, Conseil des préfets et des élus de la région des Laurentides, David Armstrong, Rémi Barbeau-Cardoza, Municipalité régionale de comté de Brome-Missisquoi, Table des MRC du Centre-du-Québec, Ville de Sherbrooke et Jean-François Blanchet, en sa qualité de directeur général des élections du Québec et de président de la Commission de la représentation électorale - et - Procureur général de l'Ontario, procureur général de la Saskatchewan, procureur général de l'Alberta, Table des préfets des MRC de la Gaspésie, Daniel Côté, Association canadienne des libertés civiles, British Columbia Civil Liberties Association, Fair Voting British Columbia et Springtide Collective for Democracy Society (Qc)**
2026 CSC 13

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

MOTIFS DÉPOSÉS

[LIEN VERS LES MOTIFS](#)

41336 **Ryan Alford c. Procureur général du Canada - et - Procureur général de l'Ontario, procureur général du Québec, procureur général de la Colombie-Britannique, procureur général de la Saskatchewan, présidente de l'Assemblée législative de l'Ontario, Commission internationale de juristes (Canada), British Columbia Civil Liberties Association, Association canadienne des libertés civiles, Canadian Constitution Foundation, Assemblée nationale du Québec, présidente du Sénat et président de la Chambre des communes (Ont.)**
2026 CSC 14

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, numéro C70739, 2024 ONCA 306, daté du 24 avril 2024, entendu les 5 et 6 novembre 2025, est rejeté. La juge Côté est dissidente.

[LIEN VERS LES MOTIFS](#)

**Hearing schedule for May 2026 /
Calendrier de mai 2026**

May 1, 20265

DATE OF HEARING	NAME AND CASE NUMBER
2026-05-12	<i>Ville de Québec v. Jardins de Vérone S.E.C.</i> (Que.) (Civil) (By Leave) (41748)
2026-05-14	<i>Ali Bhatti v. His Majesty the King</i> (Ont.) (Criminal) (As of Right) (42107)
2026-05-15	<i>Cynthia Prescott, et al. v. Benchwood Builders Inc., et al.</i> (Ont.) (Civil) (By Leave) (41794)
2026-05-19	<i>His Majesty the King v. Terrell Burke-Whittaker</i> (Ont.) (Criminal) (By Leave) (41786)
2026-05-20	<i>Richard Leonard Walker v. His Majesty the King</i> (Alta.) (Criminal) (By Leave) (41703)
2026-05-21	<i>Bevin Kerry Degale v. His Majesty the King</i> (Ont.) (Criminal) (As of Right) (41525) <i>Dillon Ricky Whitehawk v. His Majesty the King</i> (Sask.) (Criminal) (As of Right) (42096) (Hearing start time: 2:00 p.m.)
2026-05-22	<i>Jordan Bilinski v. His Majesty the King</i> (Alta.) (Criminal) (As of Right/By Leave) (42030)

Le 1er mai 2026

DATE D'AUDITION	NOM DE LA CAUSE ET NUMÉRO
2026-05-12	<i>Ville de Québec c. Jardins de Vérone S.E.C.</i> (Qc) (Civile) (Autorisation) (41748)
2026-05-14	<i>Ali Bhatti c. Sa Majesté le Roi</i> (Ont.) (Criminelle) (De plein droit) (42107)
2026-05-15	<i>Cynthia Prescott, et al. c. Benchwood Builders Inc., et al.</i> (Ont. (Civile) (Autorisation) (41794)
2026-05-19	<i>Sa Majesté le Roi c. Terrell Burke-Whittaker</i> (Ont.) (Criminelle) (Autorisation) (41786)
2026-05-20	<i>Richard Leonard Walker c. Sa Majesté le Roi</i> (Alb.) (Criminelle) (Autorisation) (41703)
2026-05-21	<i>Bevin Kerry Degale c. Sa Majesté le Roi</i> (Ont.) (Criminelle) (De plein droit) (41525) <i>Dillon Ricky Whitehawk c. Sa Majesté le Roi</i> (Sask.) (Criminelle) (De plein droit) (42096) (Audience débutant à 14 h)
2026-05-22	<i>Jordan Bilinski c. Sa Majesté le Roi</i> (Alb.) (Criminelle) (De plein droit/Autorisation) (42030)

- 2025 -

OCTOBER – OCTOBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	YK 2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	H 13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

NOVEMBER – NOVEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	3	4	5	6	7	8
9	10	H 11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23						
30	24	25	26	27	28	29

DECEMBER – DÉCEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	H 25	H 26	27
28	29	30	31			

- 2026 -

JANUARY – JANVIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
				H 1	2	3
4	5	6	7	8	9	10
11	12	13	14	15	16	17
18	19	20	21	22	23	24
25	26	27	28	29	30	31

FEBRUARY – FÉVRIER						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28

MARCH – MARS						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	NR 21
22	23	24	25	26	27	28
29	30	31				

APRIL – AVRIL						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			1	2	H 3	4
5	H 6	7	8	9	OR 10	OR 11
OR 12	OR 13	14	15	16	17	18
19	RV 20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30		

MAY – MAI						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	H 18	19	20	21	22	23
24						
31	25	26	27	28	29	30

JUNE – JUIN						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
	1	2	3	4	5	6
7	8	9	10	11	12	13
14	15	16	17	18	19	20
21	22	23	24	25	26	27
28	29	30				

JULY – JUILLET						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
			H 1	2	3	4
5	6	7	8	9	10	11
12	13	14	15	16	17	18
19	20	21	22	23	24	25
26	27	28	29	30	31	

AUGUST – AOÛT						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
						1
2	H 3	4	5	6	7	8
9	10	11	12	13	14	15
16	17	18	19	20	21	22
23	24					
30	31	25	26	27	28	29

SEPTEMBER – SEPTEMBRE						
S D	M L	T M	W M	T J	F V	S S
		1	2	3	4	5
6	H 7	8	9	10	11	RH 12
RH 13	14	15	16	17	18	19
20	YK 21	22	23	24	25	26
27	28	29	H 30			

Sitting of the Court /
Séance de la Cour

Court conference /
Conférence de la Cour

Holiday / Jour férié

CC
H

18 sitting weeks / semaines séances de la Cour

87 sitting days / journées séances de la Cour

9 Court conference days /
jours de conférence de la Cour

3 holidays during sitting days /
jours fériés durant les séances

Rosh Hashanah / Nouvel An juif

Yom Kippur / Yom Kippour

Orthodox Easter / Pâques orthodoxe

Naw-Rûz

Ridván

RH

YK

OR

NR

RV